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FORMACIÓ PERMANENT 
“Acceptar la Voluntat del Pare” 

 TEMA : Profunditzar en l’Esperit Franciscà  

QUINS DIES ENS TROBAREM? 
 

14 desembre 2024: Recés d’Advent,  
“ La identificació de sant Francesc amb la natura”. 
Per fra Francesc Costa i Planagumà, ofm.  
9,00 h. Eucaristia a l’església del convent. 
9,45 h. Recés d’Advent 
Lloc: Sala IFAC, convent Sant Antoni de Pàdua Barcelona 
 

11 gener 2025 : Trobada Franciscana 
                              Lloc: Santuari de Pompeia. 
 
25 gener 2025 : “La Desapropiació”. Fra Joaquim  Recasens, ofm.  
                               Lloc: Sala IFAC, convent de Sant Antoni de Pàdua 
 

22 febrer 2025 : “La Fraternitat” Fra Jesús Torrecillas, ofmcap 
                                 Lloc: Cripta del convent de Pompeia 
 

22 març 2025 : Recés de Quaresma :  
  “El Desert”.  Fra Arun de Madurai, ofmcap  

                              Lloc: Cripta del convent de Pompeia.      
 

5 abril 2025 : “Minoritat i Evangelització”. Fra Angel Mariano, ofmconv 
  Lloc: Franciscans Granollers. 

 

17 maig 2025 : ASSEMBLEA:  
 “Càntic de les Criatures”  Fra Luis Esteban, ofmconv. 
 Lloc: Convent Frares Conventuals. 

 

15 juny 2025 : ROMIATGE A MONTSERRAT  
 

O.F.S Provincial de Catalunya, Diagonal 450, 08006 – Barcelona Tel. 
635612431- ofscatalunya@outlook.es 
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ANTIGA I, TAMBÉ, ACTUAL PREGÀRIA 
 

 Diuen que, a part de la Bíblia, la pregària escrita per sant Climent de 

Roma, a finals del segle I, és considerada com la més antiga. 

 

 El bisbe Climent va enviar una carta a la comunitat de Corint per tal de 

recolzar-la, i d’animar-la a seguir els camins de l’Evangeli. Efectivament, en 

aquell temps l’Església local estava molt dividida, fet que escandalitzava als 

pagans. Per tal de calmar els conflictes existents a la comunitat cristiana, sant 

Climent va escriure una oració que sempre és ben actual, per als cristians d’avui 

en día i de tots els temps. 

 

 Aquesta pregària ens pot ajudar molt a contactar amb el Bon Déu, a part 

de les oracions orals que ja coneixem. Diu així: 

“Preguem i supliquem sense parar: 

Que el Creador de l’univers protegeixi els seus elegits en tot el món, pel seu Fill 

estimat, Jesucrist.  

 

 Per Ell ens ha cridat de les tenebres a la llum, de la ignorància al 

coneixement del seu Nom gloriós. 

 

 Per Ell podem esperar en el teu Nom, principi de tota criatura, Tu que has 

obert els ulls del nostre cor per poder-te conèixer, Tu, l’únic Altíssim en el Cel, 

Sant que calmes la ferocitat dels orgullosos, que empetiteixes els projectes dels 

pobles, que eleves els humils i abaixes els altius, que enriqueixes i empobreixes, 

que fas morir i fas viure. Tu, únic benefactor dels esperits i Déu de tota carn. Tu 

que sondeiges els abismes i observes les accions dels homes, socors dels homes 

en perill, i salvador dels desesperats, creador i providència de tots els esperits. Tu 

que multipliques les nacions a la terra i que, d’entre elles, has escollit aquells i 

aquelles que t’estimen, per Jesucrist, el teu Fill estimat, per qui ens has instruït, 

santificat i honorat. 

 

 Et demanem, Mestre, que siguis el nostre socors i la nostra protecció, i 

que, a través nostre, salvis els oprimits, tingues pietat dels petits. Aixeca els 

caiguts, mostra’t als infeliços, cura els malalts, adreça els esgarriats del teu poble, 

omple els afamats, allibera els nostres presoners, enforteix els febles, dona força 

als tímids. 

 

 Que totes les nacions coneguin que Tu ets l’únic Déu, i que Jesucrist és 

el teu Fill, que nosaltres som el teu poble i les ovelles del teu ramat. Per les teves 

obres has fet visible l’organització del món. 
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 Ets Tu, Senyor, que has creat la terra, que et mostres a través de totes les 

generacions, just en els judicis, admirable de força i de grandiositat, savi per crear 

i intel·ligent per mantenir les teves criatures. Tu, que ets bondadós amb aquells 

que confien en Tu, misericordiós i compassiu, perdona les nostres infraccions i 

les nostres injustícies, les nostres mancances i els nostres pecats. 

 

  No tinguis en compte cap falta dels teus servidors i servidores, purifica’ns 

per la teva veritat, dirigeix el nostre itinerari, a fi i efecte de caminar amb un cor 

ben ple de santedat, que fem el bé, que fem el què et plau als teus ulls. 

 

 Si, Mestre, fes brillar sobre nosaltres la teva mirada per poder gaudir de 

la felicitat en la pau, i allibera’ns de tots aquells que ens odien. Concedeix-nos la 

concòrdia i la pau, tal i com les has concedit als nostres pares quan t’han invocat 

santament en la pau i la veritat. Només Tu pots fer tot això, i encara més per 

nosaltres. 

 

 Et donem gràcies pel gran Sacerdot i Protector de les nostres ànimes, 

Jesucrist. Per Ell, glòria i poder a Tu, ara i sempre, pels segles dels segles. Amén”. 

 

 I ens atrevim a afegir: “Bon 

Déu, et donem gràcies i t’agraïm que 

prenessis carn humana i que 

vinguessis en aquest pobre món i, 

més encara, en els nostres cors. 

S’acosta Nadal, l’aniversari de la 

teva histórica i material vinguda. 

Però, en el nostre cor, cada dia és 

Nadal si no perdem el contacte 

espiritual amb Tu, a través de les 

nostres pregàries i a través dels 

sagraments que ens vares deixar. 

Ajuda’ns a preparar-nos per ser 

dignes de celebrar l’aniversari del 

teu i nostre gran esdeveniment 

nadalenc. 

 

Molt bon Nadal a tothom !!! 
 

 

Balbina Birba, ofs  
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AFIANZAR LA ESPERANZA: 
ESTAMOS A LAS PUERTAS DE LA NAVIDAD 

 
 Vamos a empezar de una manera un tanto satírica, incluso sarcástica. 

Supongo que todos recordáis al maravilloso Antonio Machín. Vamos a echar 

mano de una de sus canciones. Es un chachachá. 

 

Esperanza, Esperanza 

Sólo sabes bailar chachachá. 

 

Te conocí, y me enamoré 

Y me ilusioné 

Y ahora todo se acabó 

Al conocer 

Tu fingido amor 

Que causó dolor 

A mi pobre corazón. 

 

De nada valen 

Los abriles que he vivido 

Si de mujeres, nunca se sabe, 

La que no es mala 

Lo aparenta muchas veces 

Y la que es buena, no lo parece. 

 

Ay qué pena me das 

Esperanza por Dios 

Tan graciosa, pero 

No eres buena 

Ay qué pena me das 

Esperanza por Dios 

Tan graciosa 

Y sin corazón! 

 Este chachachá, nos habla de una tal “Esperanza”. Refleja, claramente, un 

avatar humano. Una realidad que es palpable y factible. Una situación de vida que 

no se nos hace extraña y que tal vez, en momentos de nuestra existencia, hemos 

pasado por ese estadio de vida. Esta “Esperanza”, todo encanto e incluso graciosa, 

no es buena y no tiene corazón, pero ha sido capaz de embaucar a aquél que la 

canta y de compartir con él algunos abriles. Recordad el Evangelio donde Jesús 

nos dice que otros vendrán en su nombre, diciendo que son Él mismo y que no 

hay que hacerles caso. Quien narra la historia, quien canta la canción, ha vivido 
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muy vinculado a ella, a Esperanza y ha vivido falsamente, creyendo lo que no era. 
 

Figuradamente, como en el chachachá, la “esperanza” puede desvirtuarse. 

Puede convertirse, no diré en vicio, no quiero llegar tan lejos, pero si en una “no-

virtud”. Primeramente, la “Esperanza” de nuestra canción, actúa de manera que 

genera un estado anímico y de amor a quien la canta y el que la canta queda 

fascinado por ella y vive por ella. 

 

 Simplemente, ahora, nos tocaría saber situar la esperanza como virtud. No 

basta con esperar, no es suficiente. Se trata de permanecer en estado de “buena” 

esperanza. De confiar plenamente en que algo llegará. No puede haber esperanza 

sin algo que sea esperado y la confianza –fe-, de que ese algo esperado llegará, 

más o menos, concedámonos el más que el menos, en las condiciones en que se 

espera. Entendemos como virtud el hábito de obrar bien, independientemente a 

los principios de la ley, por sola la bondad de la operación y conformidad con la 

ley natural. En principio esto sería la virtud moral, llevado todo ello al campo de 

la esperanza, lo leeríamos junto a la fe y a la caridad, cuyo objeto directo es Dios. 

El único motivo final de nuestra esperanza. 

  

 El que espera no duerme, vela, está al quite. Velar, propiamente, significa 

renunciar al “sueño de la noche”; se puede hacer para prolongar el trabajo o para 

evitar ser sorprendidos por el enemigo o bien por un advenimiento muy deseado, 

también por una necesidad imperiosa. De ahí que nos surja un sentido metafórico: 

velar es ser vigilante, luchar contra el torpor, como estado físico generalmente 

transitorio, caracterizado por la lentificación de los reflejos; luchar contra la 

disminución de la sensibilidad y el embotamiento de la mente; afrontar el sopor y 

la negligencia a fin de llegar a la meta que se persigue. Para nosotros, el fin, la 

meta es estar prontos a recibir al Señor cuando llegue su día; por eso se vela y 

nuestro estado es vigilante, a fin de vivir en la noche sin ser de la noche.  
 

 

Fr. Joaquim Recasens, ofm 
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UN CALENDARIO GENEROSO QUE NO SE DETIENE 
 
 Estamos viviendo sucesivamente fechas que traen el centenario de 

acontecimientos entrañables, bellos, impresionantes de nuestra historia 

franciscana. 

 

 El último trimestre del 2023 recordamos la aprobación de la Regla del 

padre san Francisco y en diciembre la Navidad que celebró en Greccio. 

 El mes de septiembre de 2024 trajo el centenario de la estigmatización. 

Contemplamos largamente al “verdadero amante de Jesús” traspasado entre el 

dolor y el gozo. Fue el fascinante testimonio del San Francisco contemplativo, 

buscando lugares solitarios para expansionar su deseo de Dios, su amor 

apasionado, hasta abrazar al Serafín Crucificado. Y le admiramos, marcado en 

manos, pies y costado por la semejanza con el Señor “anunciando su Muerte y 

proclamando su Resurrección”.  

 

 Este mes de octubre pasado cantamos el Tránsito del Poverello, que 

después de escuchar la lectura del Evangelio de San Juan, entregó su espíritu al 

Creador… desnudo sobre la tierra desnuda, mientras una bandada de tórtolas 

acompañaba con cantos su último vuelo.  

 

  Despidiendo ya al 2024 con sus regalos y afanes, con sus dramas y 

consuelos, se presenta 2025 con otro bello centenario. Contemplaremos al 

hermano Francisco, herido por la enfermedad, descansando en el balconcillo del 

convento de San Damián junto a la hermana Clara y sus compañeras. Con la 

mirada perdida en la extensión de la Umbría, consolado entre sus Damas Pobres, 

vírgenes cristianas firmes y fieles, le tomó la inspiración y compuso el más bello 

poema, el Cántico de las criaturas. 

 

 ¡Tanto se ha escrito del Cántico! Tan breve y tan completo.  

¡Con tantas músicas y en cuántos idiomas se ha llegado a interpretar! 

¡Cantad hermanos con el ardor del hermano fuego en el alma! 

¡Cantad hermanas como el cantar jubiloso del agua útil, humilde y casta! 

¡Cantad hermanos con la agilidad y las músicas del hermano viento! 

¡Cantad hermanas! ¡Brille nuestro testimonio como las estrellas claras y 

bellas! 

 
Sor Mª. Victoria Triviño, osc 
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CON ALEGRÍA Y CONFIANZA CON MARÍA HACIA LA NAVIDAD 
 

 El Concilio Vaticano II, nos pone a María, Madre de Jesucristo como 

“prototipo y modelo para la Iglesia, y como mujer que escucha a Dios con alegría 

y confianza”. 

 

 Desde esa misma actitud los Franciscanos Seculares han de escuchar a 

Dios en la Iglesia actual. 

 

 El Ángel dice a María:” Alégrate”. Es lo primero que María escucha de 

Dios y lo primero que hemos de escuchar también hoy. Pues en el mundo de hoy 

falta alegría. Con frecuencia nos dejamos contagiar por la tristeza diciendo que la 

Iglesia y por tanto la O.F.S. están envejecidas y gastadas y así no hay alegría. 

 

 Jesús es verdadera 

noticia y lo sentimos en la 

orden de San Francisco de 

Asís.  Cuando falta la 

alegría, la fe pierde frescura, 

la cordialidad desaparece, la 

amistad entre hermanos se 

enfría. Antonio Pagola. 

 

 Todo se hace más 

difícil. Es urgente despertar 

la alegría en nuestras fraternidades y reemplazar la paz que Jesús nos ha dejado 

en herencia. 

La alegría en la Iglesia hoy día solo se puede dar siempre que tengamos confianza 

en Dios. Invocamos a Dios Padre que nos acompaña de ahí no somo huérfanos, 

tenemos su compañía, nos defiende, y busca siempre el bien de todo ser humano. 

Dios está siempre con nosotros. 

 

 Las fraternidades no están solas, Jesús el Señor, nos está buscando. 

Contamos con su aliento y comprensión. 

María escucha del Ángel “No temas”, son muchos los medios que nos paralizan a 

los seguidores de Jesús. 

 

Miedo al mundo moderno y a una Sociedad descreída. 

Miedo a la conversión al Evangelio. 

El miedo nos hace daño y nos impide caminar hacia el futuro con esperanza. 
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Urge construir fraternidades de la confianza. La Fortaleza de Dios solo se revela 

a los humildes. 
 

 En nuestras fraternidades hemos de escuchar las palabras que escucha 

María:” No temas”, “Darás a luz un hijo y le pondrás por nombre Jesús”. 

También a los hermanos se nos confía como a María una misión: Contribuir a 

poner luz en medio de la noche. 

 No estamos llamados a juzgar el mundo, sino a sembrar esperanza. 

Llamados a encender la fe que está queriendo brotar: 

Tenemos que ayudar a los hombres y mujeres de hoy a descubrir a Jesús. Desde 

nuestras fraternidades, cada vez más pequeñas y humildes, podemos ser levadura 

de un mundo más sano y fraterno. 

 

 Estamos en buenas manos. Dios no está en crisis. Tenemos que 

 

María ha de ser nuestro modelo 

                                                                      Fra Mariano Recio, ofmconv 
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L' ESPERIT DE DESAPROPIACIÓ. 
Un camí d’alliberament i de llibertat. 

 

"Que tots els germans s'esforcin per seguir la humilitat i la pobresa de nostre 

Senyor Jesucrist, i que recordin que de tot el món no hem de tenir res més que el 

que diu l'Apòstol: Si tenim menjar i en què vestir-nos, estiguem contents. I s'han 

d'alegrar quan viuen entre els vils i menyspreats, entre els pobres i els malalts..." 

(Francesc d'Assís 1Reg IX, 1-2) 

 

"Espontàniament, ella [Clara] va estendre la mà als pobres i va utilitzar la seva 

riquesa per alleujar la misèria de molts... posseïa una ànima sensible a les 

misèries dels altres i s'apiadava dels sofriments dels desgraciats". (La infància de 

Clara a la casa del seu pare. Thomas de Celano) 
 

 El nostre compromís d’observar l’Evangeli, seguint l’exemple de sant 

Francesc d’Assís, és un alliberament. Seguir Jesús és alliberar en nosaltres tota la 

vida donada pel Pare. També és comprometre's amb una vida pobra: "... Per tant, 

no és casualitat que Jesús visqués pobre. Si és el Revelador, és important què 

tradueixi en fets, que "encarni" en el temps i l'espai el que és en el cor de si mateix. 

Aquesta pobresa de Jesús, tan commovedora, és la confirmació més impactant de 

la pobresa de Déu i del camí de despossessió que és la vocació de l'home. Perquè 

Jesús vivia la pobresa d'una manera realista: menjava, bevia, es vestia. No obstant 

això, tenia una relació de despossessió amb totes les coses; les coses no envaïen 

la seva vida ni el preocupaven; eren necessaris per a la seva vida, però vivia més 

enllà d'elles. Era lliure, tan lliure que podia ser embolcallat en el regal total del 

que és més preciós: la vida i l'amor. Tan lliure que podia deixar-se desposseir de 

la seva roba i de la vida amb el consentiment d'una generositat absoluta amb el 

Pare i amb els homes.  

 

 Si sant Francesc va posar la pobresa com a fonament de la seva Regla de 

Vida, és perquè està convençut de l'estreta relació que existeix entre la propietat, 

l’apropiació i la guerra o qualsevol altra forma d'exclusió. Confia en compartir, 

solidaritat i amor. Sap perfectament que "no és renunciant el què tenim que 

arribem a l'Absolut, sinó obrint-nos a energies superiors que ens nodreixen més". 

Per a ell, els pobres són els veritables amos que formen l'ésser humà en 

profunditat. Un home comença a ser un home, només quan s'obre a la pobresa.  

 

 Per això. l'esperit de compartir és tan vital per al nostre món. 
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 Aquest Advent, preparem-nos, obrim els nostres cors, aquest esperit de 

pobresa, per poder celebrar amb amplitud, vertader goig i alegria, el Nadal. 

 

Bon Nadal  
                                                      Lluis Viñas, ofs 

 

 
LA VISITA A BARCELONA DE LA VENEZOLANA CHELITO, OFS 

 
 Un breve saludo a los hermanos de la región de Catalunya, con quien  he 

pasado unos días y me he sentido en casa.  Como franciscana secularr que soy 

desde el año 1973, he sentido a mi fraternidad OFS como el HOGAR donde la 

acogida es común donde quiera que uno vaya.  De hecho, trabajando para el 

Consejo Internacional desde el año 1976, cuando acompañaba en sus viajes, como 

su secretaria, a nuestra primer Ministro General de la Orden, Manuela Mattioli 

(italo-venezolana, hasta el año 2021 cuando concluyó mi período como Vice 

Ministra General de la Orden, he podido visitar muchas fraternidades OFS 

alrededor del mundo.  Puedo decir, que a pesar de las diferentes culturas, no ha 

habido un lugar, donde la fraternidad no haya sido mi HOGAR.   

 Lo anterior es la reseña de quien ha podido disfrutar por unos días, de la 

acogida que se me ha brindado en la familia franciscana, en esta querida  
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Barcelona. Compartir Eucaristía, entrega y compromiso de hermanos que 

atienden el servicio a los más necesitados, en el Santuario de San Antonio de 

Padua (C. Santaló), así como conocer el servicio de desayunos diarios que 

funciona en la sede de los franciscanos conventuales del Santuario de  San 

Francisco de Asís ( C.. Bertrán), ha sido una preciosa experiencia.  Mientras la 

sociedad (incluyendo católicos bautizados) caminan en su mayoría sin detenerse 

ni preocuparse por “el otro”, hay quienes, siguiendo el carisma franciscano, siguen 

y persiguen las huellas de Francisco de Asís, como mensajeros de la perfecta 

alegría (Regla 19).  

 En los “800 años franciscanos” que estamos celebrando, este año, hemos 

profundizado en lo que significa realmente para nosotros HOY, los estigmas de 

San Francisco. Haber sentido en su cuerpo los mismos dolores de Jesús en la Cruz, 

le hizo entender a Francisco, que es propiamente en el sufrimiento “amoroso” 

donde ocurre nuestra conversión, procurando así alcanzar la perfección en la 

caridad (Regla 2), a la que todos estamos llamados.  

“El Señor me dio hermanos” por lo que, en pocos días, he podido, compartir 

experiencias hermosas, escucharlos, comprender sus inquietudes, y encontrarme, 

una vez más, en el HOGAR común, que es nuestra querida fraternidad de la OFS, 

UNICA en todos los lugares del mundo. 

¡Trabajemos intensamente, por dar a conocer este carisma secular-franciscano, 

que debe ser sostén y reparación en nuestra Santa Madre Iglesia! 

Paz y bien 

Chelito Nuñez,ofs 
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DESDE EL CORAZÓN DE LA BIBLIA                                                         
Para la reflexión personal. De “Grupos de Jesús” de José A. Pagola 

           
Pedid, buscad, llamad (Lucas11,9-13) 

 
9Y yo os digo: Pedid, 
y se os dará; buscad, 
y hallaréis; llamad, y 
se os 
abrirá. 10 Porque 
todo aquel que pide, 
recibe; y el que 
busca, halla; y al que 
llama, se le 
abrirá. 11 ¿Qué padre 
de vosotros, si su hijo 
le pide pan, le dará 

una piedra? ¿o si pescado, en lugar de pescado, le dará una serpiente? 12 ¿O si 
le pide un huevo, le dará un escorpión? 13 Pues si vosotros, siendo malos, 
sabéis dar buenas dádivas a vuestros hijos, ¿cuánto más vuestro Padre 
celestial dará el Espíritu Santo a los que se lo pidan? 

 La confianza de Jesús es absoluta. La quiere contagiar a sus 

discípulos con fuerza. No sabemos exactamente cómo se expresó, pero los 

evangelistas han recogido sus palabras de forma lapidaria: “El que pide, 

está recibiendo. El que busca, está hallando. Y al que llama, se le abre”. 

Los giros que usa al hablar sugieren que está hablando de Dios, aunque 

evita nombrarlo. Por eso se puede traducir así: “pedid y Dios se os dará. 

Buscad y Dios se dejará encontrar. Llamad y Dios se os abrirá”. 

 Curiosamente, en ningún momento se dice qué es lo que hemos de 

pedir, qué es lo que de buscar ni a qué puerta hemos de llamar. Lo 

importante para Jesús es la actitud: cómo vivimos ante Dios. Si hacemos 

nuestro recorrido suplicando, buscando, llamando, conscientes de nuestra 

insuficiencia, pero poniendo toda nuestra confianza en Dios, nos veremos 

atraídos hacia la conversión: Dios se nos abrirá.  
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 Aunque las tres invitaciones de Jesús apuntan a la misma actitud 

de fondo, parecen sugerir matices algo diferentes. “Pedir” es suplicar algo 

que hemos recibir de otro como regalo, pues no podemos dárnoslo a 

nosotros mismos; es la actitud ante Dios: Todo lo que pidáis al Padre en 

mi nombre os lo concederá”. “Buscar” es rastrear, indagar algo que se nos 

oculta, pues está encubierto o escondido; es la actitud ante el reino de Dios: 

“Buscad ante todo el reino de Dios y su justicia”. “Llamar” es gritar, atraer 

la atención de alguien que no parece escucharnos; es la actitud de los 

salmistas cuando sienten a Dios lejano: “A ti grito, Señor, inclina tu oído 

hacia mí, no te quedes lejos, respóndeme, ven en mi ayuda”. 

 Pero Jesús no sólo desea despertar estas actitudes en sus discípulos. 

Quiere sobre todo avivar su confianza en Dios. No les da explicaciones 

complicadas. Jesús es sencillo y de corazón humilde. Les pone tres 

comparaciones que pueden entender muy bien los padres y madres que hay 

entre sus seguidores. 

 “Qué padre o madre, cuando el hijo le pide pan, le da una piedra? 

¿O si le pide un pez le dará una de esas culebras de agua? ¿O si le pide un 

huevo le dará un escorpión apelotonado de los que se ven por la orilla del 

lago? 

 

- ¿Tengo yo la experiencia de que, cuando pido a Dios, estoy recibiendo 
algo…que, cuando busco, estoy encontrando algo en mi interior…que, 
cuando llamo, ya no estoy tan solo? ¿Se me hace Dios presente en esa 
oración, aunque mis rezos no sirvan para resolverme mis problemas 
concretos? 

- ¿He descubierto que necesito pedir a Jesús su Espíritu Santo? ¿Por qué 
no introduzco esta costumbre en mi vida? ¿Empiezo a pedir desde ahora 
el Espíritu de Jesús para mis hijos e hijas, para mis amigos, para la gente 
más alejada, para la Iglesia, para el mundo entero? ¿No es hermoso que 
haya una voz más pidiendo a Dios su Espíritu a Dios su Espíritu alentador 
y dador de vida? 

        Javi Conejo, ofs 
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SANTA ISABEL D’HONGRIA. 
Jornades del Franciscà Secular 2024, a Granollers. 

 
 Santa Isabel d’Hongria és la nostra patrona i també la del Tercer Orde 
Regular (TOR). Aquest any, per tal de enaltir-la en la seva festivitat, la nostra 
Fraternitat de Granollers ha organitzat unes Jornades del Franciscà Secular, 
repartides en tres dies. 
 
 Divendres 15 de novembre, el nostre assistent fra Angel Mariano va 
celebrar l’Eucaristia de dos quarts de vuit del vespre i, tot seguit, la gent ens vam 
apropar fins el saló parroquial, per a participar en un altre joc interactiu dissenyat 
per la Teresa Jofre i per en Javi Conejo, aquest cop per tal d’encertar dades de 
la vida de la nostra patrona. Va ser un joc força entretingut i jocós, al que alguns 
vam assimilar el què fa un o dos anys de diferència en alguna de les dades. 
 
 L’endemà, el dissabte 16 de novembre, acabada l’Eucaristia celebrada 
per fra Bernardino, els germans de la fraternitat presents i varis dels feligresos, 
ens vam tornar a atansar al saló parroquial per escoltar el testimoni vocacional 
de l’Alexandra i del seu marit, en Fernando. Les vivències d’ambdós van ser 
exposades de manera molt emotiva i ens van arribar al cor. 
 
 I la “festa gran” la vam deixar pel diumenge 17 de novembre, festa de 
Santa Isabel d’Hongria, amb una trobada fraterna, esmerçada a la nostra 
patrona: 
 

- Acollida als germans pel nostre ministre Javier, pregària per fra Angel 
Mariano, i lectura de les dues darreres actes per la germana Manuela, 
l’eficient secretària de la Fraternitat. 

- Conferencia al voltant de la vida d’un sant o beat de l’OFS, a càrrec de la 
germana Conxi. Ella ens va dissertar de l’heroica vida del beat Ceferino 
Giménez Malla, “El Pele”. 

- Conduit pel mestre de formació, l’assistent i el ministre, Ritus d’Iniciació 
a l’OFS, de les germanes Maria Pin, Marielo Micó i Teresa Jofre. Estem 
molt contents perquè finalment les tres germanes han fet el pas, desprès 
d’un munt d’anys de compartir el nostre espai franciscà. L’Esperit Sant 
les ha il·luminat. 
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- A càrrec del germà Josep Maria, visualització d’un vídeo amb la 
Immaculada Mora, doctora d'urgències al segon hospital més petit de 
tota Espanya, el de l’illa d'El Hierro, un testimoni directe de l'arribada de 
piragües a l'illa canària. Ella relata les històries de les dones i els nens 
hospitalitzats i també del treball extenuant de tot el personal de 
l’hospital. També un missioner al Níger i a Nigèria, parla del motius d’una 
emigració tant general i desesperada. 

- Eucaristia de dos quarts d’una, celebrada per fra Angel Mariano, amb la 
col·laboració litúrgica de la nostra Fraternitat. 

- Dinar compartit de la Fraternitat, al que vam convidar als nostres 
germans de l’OFM Conventual del convent. Va ser un dinar jovial i joiós, 
on vam compartir menjars i pensaments. 

 
Donem les gràcies a tots els germans, de la vostra participació. El Senyor ens 
dona germans. 
 
Des de Granollers, Pau i Bé i que Déu beneeixi a tothom. 
 

Lluís Salas Grau, OFS. 
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Estimats germans, 

 

Per motius personals, per coherència, responsabilitat i sentiment de 

fraternitat, humilitat i caritat franciscana  em veig amb la dolorosa 

decisió de dimitir com a ministre de la OFS Mare de Déu de Montserrat.  

 

Solament agrair-vos el vostre suport i confio que els principis 

franciscans s´imposin finalment en les nostres fraternitats, en els 

nostres cors i en les nostres decisions. Si és així tots els núvols que 

ronden per la nostra realitat es dissiparan fent-nos a tots nosaltres 

millors franciscans i millors cristians, en una paraula, millors fills de Déu. 

 

Estaré sempre a la vostra disposició i sempre que ho cregueu 

convenient podeu demanar-me el que vulgueu que si ho creieu oportú 

i està a les meves mans, no tingueu cap dubte que ho faré. 

 

Pau i bé. 

Josep Serra i Sales. OFS. 

 


